

## CAFI- IUCN

“CPIC Conservation Finance Initiative - scaling up and demonstrating the value of blended finance for conservation in Central Africa”

Date	Mercredi, 3 November, 14h00 – 15h30	
Title	“CPIC Conservation Finance Initiative - scaling up and demonstrating the value of blended finance for conservation in Central Africa”	« Le Fonds Accélérateur Nature+ : Accroître l'investissement privé pour les projets de conservation en Afrique centrale ».
Description	<p>The private sector is critical to mobilize green investment and stimulate sustainable development in Africa. Out of the 3 trillion investment opportunity in climate mitigation, 75% is expected to come from the private sector. There is growing interest from professional private investors into nature-related business opportunities in Central Africa, but little success due to scarcity of bankable projects in the region, alongside high political and regulatory risks, and low capacity for the management of environmental, social and corporate governance.</p> <p>The event will showcase the Conservation Finance Initiative, which is an IUCN-led global project approved by GEF in 2019 with the aim to improve nature conservation outcomes by demonstrating innovative finance blending models to increase return-seeking private investment in conservation. CAFI is co-financing the Conservation Finance Initiative with the aim to build a project pipeline in the Central African region, having at least two investment concepts in CAFI</p>	<p>Le secteur privé est essentiel pour mobiliser les investissements verts et stimuler le développement durable en Afrique. Sur les 3 000 milliards d'euros d'investissements dans l'atténuation du changement climatique, 75 % devraient provenir du secteur privé. Les investisseurs privés professionnels s'intéressent de plus en plus aux opportunités commerciales liées à la nature en Afrique centrale, mais ne rencontrent que peu de succès en raison de la rareté des projets bancables dans la région, des risques politiques et réglementaires élevés et de la faible capacité de gestion ESG. Par conséquent, l'Afrique centrale manque l'opportunité de bénéficier de l'innovation et de l'apprentissage précoce des nouveaux véhicules mixtes.</p> <p>L'événement présentera « Le Fonds Accélérateur Nature+ », qui est un projet mondial dirigé par l'IUCN et approuvé par le FEM en 2019 dans le but d'améliorer les résultats de la conservation de la nature en démontrant des modèles innovants de</p>

	<p>countries approved and at least 350.000 USD disbursed in small grants to conservation projects in CAFE countries (DRC, Republic of Congo, Gabon, Cameroon, Equatorial Guinea, Central African Republic).</p>	<p>mélange de financement pour augmenter les investissements privés à la recherche de rendement dans la conservation.</p> <p>CAFE cofinance cette initiative dans le but de développer un portefeuille de projet dans la région de l'Afrique centrale, avec au moins deux concepts d'investissement approuvés dans les pays CAFE et au moins 350 000 USD versés sous forme de petites subventions à des projets de conservation dans les pays CAFE (RDC, République du Congo, Gabon, Cameroun, Guinée équatoriale, République centrafricaine).</p>
Intervenants	IUCN, CAFE Secretariat (tbc)	IUCN, CAFE Secretariat (tbc)